

Admission to the nEHS auctions 2026

Dear trading participants,

The European Energy Exchange (EEX) is pleased to inform market participants about the upcoming **auctioning of national emission certificates (nEZ)** within the framework of the **German national emissions trading system (nEHS)** for the compliance year 2026.

Following the mandate from the German Federal Environment Agency (Umweltbundesamt), EEX will conduct weekly auctions of nEZ on its regulated market, **starting July 2026** and prospectively continuing through October 2026. Should an earlier start be feasible, this will be communicated in due time.

Name	Description
EEX nEHS 2026 Auction	nEZ 2026

Product Assignment for Current Members at EEX and ECC (NCMs and DCPs)

Trading participants, who are already admitted to the regulated market at EEX and to the nEHS sales during the fixed price phase (2021–2025) will automatically qualify for participation in the new EEX nEHS 2026 Auction – provided their framework contract includes both spot market access and transaction capabilities at EEX via the CM – and unless they actively opt out by **1 March 2026**. The Customer Care team will actively reach out to aforementioned trading participants in due course.

Trading participants must ensure that the necessary delivery infrastructure (a registry account in the nEHS registry operated by DEHSt) is available.

Trading participants (NCMs and DCPs) admitted to the regulated market at EEX who are not yet active in nEHS sales will need to actively submit the **product extension request** to the nEHS 2026 Auctions and/or nEHS Sale via the **EEX Customer Portal**. On the Customer Portal “Product Extension” tab, Product Extension requests for the nEHS 2026 Auction can then be raised under the option “Product Extension EEX” and those for the nEHS Sale under “Product Extension EEX AG”. The respective EEX Customer Portal update will go live on **17 November 2025**.

Direct Clearing Participants (DCPs) who are already admitted to ECC but not yet to EEX must follow the regular admission procedure and become a member of EEX.

Access routes open to DCP-nEHS-only Participants, DCPs and NCMs

The following table presents access routes to the nEHS and indicates which group each route is open or restricted to:

	DCP-nEHS-only participants:	DCPs and NCMs:
Indirect Participation via Intermediary in Auction and Sales	✓	✓
Direct Participation in nEHS Sales for Vintages 2025 & 2026	✓	✓
Direct Participation in nEHS Post Purchases for Vintages 2025 & 2026	✓	✓
Direct Participation in nEHS Auction 2026	x	✓

Important: DCP-nEHS-only participants (currently participating only in the nEHS Sales and using SEPA payments to ECC to pay for nEHS certificates) can continue their participation in the nEHS sales throughout 2026 and 2027. However, participation in the auction **is not** possible for current DCP-nEHS-only participants **except through intermediaries**. Clients not yet active on EEX's regulated market are invited to start the admission process to become a member of the regulated market of EEX (prerequisite: NCM or DCP membership with ECC) to be able to participate in the nEHS auction or to explore options of indirect market access via one of the several intermediaries. Due to the relatively high administrative, operational, and financial efforts associated with direct admission to EEX and ECC, access via intermediaries is generally advantageous for DCP-nEHS-only participants with low to medium demand for nEZ. This principle has been in place since 2010 in the European Emissions Trading System 1 (EU ETS 1) auctions and will also apply in the EU ETS 2 in the future. A list of current intermediaries active during the fixed price phase is available [here](#) and will be continuously updated over the course of the next weeks and months regarding intermediary access to the auctions.

New Admissions

To learn more about the options and to receive the instructions for both ECC and EEX admission, please reach out to the **EEX Sales Team** (sales@eex.com or +49 341 2156-555). For further questions related to the admission process, please contact **EEX Customer Care** (nehs-admission@eex.com or +49 692 1115 - 566).

Applications for admission can be submitted to EEX/ECC on an ongoing basis. However, due to the expected high volume of simultaneous applications, we ask clients to submit the completed forms to Customer Care by **1 December 2025** for Full, Gas Plus, Power Plus and Environmental & Emerging Markets Membership and by **1 February 2026** for nEHS Auction & Sale Only Membership applications. If the application for admission and

the required steps for further processing are not completed by the participant by the deadlines listed above at the latest, EEX/ECC cannot guarantee the timely admission of the participant by beginning of July 2026, the planned start of the auctions.

Please note as well that at least one trader must be registered who either holds the Exchange Trader Certificate or has experience in exchange trading in order to be admitted to EEX and in order to directly participate in the auction. Further information on the topic can be found under:

<https://www.eex.com/en/admission/trainings/eex-trader-exam>

Fees for the nEHS Sale and Auction Only Membership

Participation in the nEHS auctions is subject to standard trading and clearing fees as outlined in the EEX and ECC fee schedules. Entities applying for the new **“nEHS Sale & Auction Only” membership** benefit from **no annual membership fee on EEX side**. Participants seeking admission as a **Direct Clearing Participant (DCP)** at ECC will incur a **one-time admission fee of €25,000**, in addition to applicable ECC fees. For detailed information, please refer to the [EEX Fee Schedule](#) and [ECC Price List](#).

Yours sincerely,

EEX Sales Team

T +49 341 2156 - 555
sales@eex.com

EEX Customer Care

T +49 692 1115 - 566
nehs-admission@eex.com

Further nEHS-related questions:

T +49 162 3430 - 133
nehs@eex.com

More information:

www.eex.com
www.eex-group.com

Zulassung zur Teilnahme an den nEHS-Auktionen 2026

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

Die European Energy Exchange (EEX) freut sich, das Mandat erhalten zu haben, im Auftrag der Bundesrepublik Deutschland die Veräußerung (Versteigerung und Verkauf) von **nEHS-Zertifikaten (nachfolgend: nEZ)** im Rahmen des **deutschen nationalen Emissionshandelssystems (nEHS)** mit Fälligkeit ab dem Jahr 2026 durchzuführen.

Gemäß dem Mandat des Umweltbundesamtes wird die EEX voraussichtlich von **Juli 2026** bis Oktober 2026 wöchentliche Auktionen von nEZ am geregelten Markt der EEX durchführen. Sollte ein früherer Start möglich sein, wird dies rechtzeitig kommuniziert.

Name	Beschreibung
EEX nEHS 2026 Auction	nEZ 2026

Produktzuweisung für bestehende Mitglieder der EEX und ECC (NCMs und DCPs)

Mitglieder, die bereits zum geregelten Markt der EEX sowie zum nEHS-Verkauf während der Festpreisphase (2021–2025) zugelassen sind, qualifizieren sich automatisch für die Teilnahme an der neuen EEX nEHS-Auktion 2026, vorausgesetzt, die Zulassung zum Spotmarkt sowie die Zustimmung des Clearing Mitgliedes (CM) zur Teilnahme an der EEX liegen vor. Sollten Sie keine automatische Zulassung wünschen, haben Sie die Möglichkeit bis **1. März 2026** zu widersprechen. Das Customer Care Team wird sich zu gegebener Zeit proaktiv an die genannten Handelsteilnehmer wenden.

Darüber hinaus werden Handelsteilnehmer gebeten sicherzustellen, dass die notwendige Lieferinfrastruktur (ein Registerkonto im nEHS-Register der DEHSt) vorhanden ist.

Handelsteilnehmer (NCMs und DCPs), die zum geregelten Markt der EEX zugelassen sind, jedoch nicht zum nEHS-Verkauf, müssen über das **EEX Customer Portal** aktiv eine Produkterweiterungsanfrage für die nEHS 2026 Auction und/oder den nEHS Sale stellen. Im Reiter „Product Extension“ des Customer Portals können Produkterweiterungsanfragen für die nEHS 2026 Auction unter der Option „Product Extension EEX“ und für den nEHS Sale unter „Product Extension EEX AG“ gestellt werden. Das entsprechende Update des EEX Customer Portals wird am **17. November 2025** live geschaltet.

Direct Clearing Participants (DCPs), die bereits an der ECC aber noch nicht an der EEX zugelassen sind, müssen den regulären Zulassungsweg wählen und Mitglied der EEX werden.

Zugangsmöglichkeiten für nEHS-only-DCP-Teilnehmer, DCPs und NCMs

Die Beschaffung von nEZ ist über folgende Wege möglich und diese können von nEHS-only-DCPs, DCPs und NCMs entsprechend der Tabelle genutzt werden:

	nEHS-only-DCP-Teilnehmer:	DCPs und NCMs:
Indirekte Teilnahme per Intermediär an Auktion und Festpreisverkauf	✓	✓
Direkte Teilnahme am nEHS-Verkauf für die Jahreskennungen 2025 & 2026	✓	✓
Direkte Teilnahme an der nEHS-Nachkaufphase für die Jahreskennungen 2025 & 2026	✓	✓
Direkte Teilnahme an den nEHS-Auktionen 2026	x	✓

Wichtig: nEHS-only DCP-Teilnehmer (die derzeit ausschließlich am nEHS-Verkauf teilnehmen und nEZ per SEPA-Überweisungen an die ECC bezahlen) können auch in den Jahren 2026 und 2027 am nEHS-Festpreisverkauf teilnehmen. Eine Teilnahme an den Auktionen ist für diese Teilnehmer jedoch **ausschließlich über Intermediäre** möglich. Falls Sie nEHS-only-DCP sind und künftig an der nEHS-Auktion am geregelten Markt der EEX teilnehmen möchten, benötigen Sie eine NCM- oder DCP-Mitgliedschaft bei der ECC sowie eine Mitgliedschaft bei der EEX. In diesem Fall sind Sie eingeladen, den Zulassungsprozess zu starten. Sollte dies für Sie nicht infrage kommen, steht Ihnen weiterhin der indirekte Marktzugang über einen Intermediär offen. Aufgrund verhältnismäßig hoher administrativer, operativer und finanzieller Aufwände bei einer Direktzulassung bei EEX und ECC ist für nEHS-only DCPs mit geringen bis mittleren Bedarf an nEZ der Zugang über Intermediäre in der Regel vorteilhaft. Dieses Prinzip gilt bereits seit 2010 in den Versteigerungen im Europäischen Emissionshandel 1 (EU-ETS 1) und wird künftig auch im EU-ETS 2 gelten.

Für nEHS-only-DCP-Teilnehmer ist dies der geeignetste Weg zur Teilnahme an den Auktionen. Eine Liste der während der Festpreisphase aktiven Intermediäre ist **hier** verfügbar und wird in den kommenden Wochen und Monaten hinsichtlich des Zugangs zu den Auktionen laufend aktualisiert.

Neuzulassungen

Wenn Sie weitere Informationen zu den Optionen und zum Zulassungsprozess bei ECC und EEX erhalten möchten, wenden Sie sich bitte an das **EEX Sales-Team (sales@eex.com oder +49 341 2156-555)**. Bei

weiteren Fragen zu den Zulassungsunterlagen kontaktieren Sie bitte **EEX Customer Care (nehs-admission@eex.com oder +49 692 1115 - 566)**.

Zulassungsanträge können fortlaufend bei EEX/ECC eingereicht werden. Aufgrund des erwarteten hohen Volumens gleichzeitiger Anträge bitten wir die Kunden, die ausgefüllten Formulare für die Mitgliedschaften Full, Gas Plus, Power Plus und Environmental & Emerging Markets bis zum **1. Dezember 2025** sowie für die Mitgliedschaft nEHS Auction & Sale Only bis zum **1. Februar 2026** beim Customer Care-Team einzureichen.

Zwar sind Antragstellungen auf Zulassungen fortlaufend bei der EEX/ECC möglich, sofern jedoch der Antrag auf Zulassung eines Teilnehmers und die für die weitere Bearbeitung erforderlichen Mitwirkungshandlungen nicht spätestens zu den oben genannten Daten erfolgt sind, können EEX/ECC eine rechtzeitige Zulassung des Teilnehmers bis Anfang Juli 2026 als geplanten Starttermin der Versteigerungen nicht gewährleisten.

Für die Zulassung zur EEX und zur Teilnahme an der Auktion ist die Anmeldung mindestens eines Händlers erforderlich, der über die Börsenhändlerprüfung oder Erfahrung im Börsenhandel verfügt. Weitere Informationen zu diesem Thema finden Sie unter: <https://www.eex.com/en/admission/trainings/eex-trader-exam>.

Gebühren für die Mitgliedschaftsoption „nEHS Sale & Auction Only“

Die Teilnahme an den nEHS-Auktionen unterliegt den standardmäßigen Handels- und Clearinggebühren gemäß den jeweils gültigen Gebührenverzeichnissen der EEX und der ECC. Mitglieder, die sich für eine **nEHS Sale & Auction Only-Mitgliedschaft** entscheiden, zahlen **keine jährliche Mitgliedschaftsgebühr** an die EEX. Teilnehmer, die eine Zulassung als **Direct Clearing Participant (DCP)** bei ECC anstreben, müssen eine **einmalige Zulassungsgebühr in Höhe von 25.000 €** entrichten. Zusätzlich fallen die geltenden ECC-Gebühren an. Für detaillierte Informationen konsultieren Sie bitte das **EEX-Gebührenverzeichnis** sowie die **ECC-Preisliste**.

Mit freundlichen Grüßen,

EEX Sales Team

T +49 341 2156 - 555
sales@eex.com

EEX Customer Care

T +49 692 1115 - 566
nehs-admission@eex.com

Zu weiteren nEHS-bezogenen Fragen:

T +49 162 3430 - 133
nehs@eex.com

Weitere Informationen:

www.eex.com
www.eex-group.com